
Oppsummering fra Evalueringssamling med frivilligheten 25. januar 2023, på Heggedal 

innbyggertorg. Ett år med nye tilskuddsordninger. 

 

1. Innspill til hodetilskudd og frivillighetspakken. Alder hodetilskudd? Hvor viktig er 

denne potten ifht. aktivitetstilskudd? Retningslinjer, språk, søknadsfrister og 

rapportering. 
 

• At ikke alt skal inn på samme dato, at det er mulig å ettersende. Dette må komme frem, bare 

søk i vei. Vedleggene kan ettersendes. 

• Grunnmuren i støtte ligger her i hodestøtten og frivillighet. Denne som slår mest rettferdig 

ut. Dropp gjerne aktivitetsstøtte. 

• mars er standardfrist, fra første mars til midten av mai. Kjelkete med denne fristen fordi 

årsmøtet ikke er gjennomført. 

• Avhengig av tildeling raskt er kun viktig et år. Neste år har du pengene fra forrige år. Det 

jevner seg ut. Det er bare et år du må vente. Flytte fra 1.mars til 1.mai. kan sikkert få 

kreditorene til å vente. 1. april er bedre tid. 

• Deilig med lengre frist. Februar er veldig kort. Årsmøte og regnskap og alt skal vedtas i 

samme tidsrom. 

• Fylket har 1. juni. Det er en behagelig måned. 

• Viktig å ta hensyn til den administrative belastningen. 

• Hodetilskuddet for Asker er lavere enn Bærum(300-400kr). Asker har bare opp til 19 år, 

Bærum opp til 26 år. 

• Standarden er offentlig tilskudd, fylke og staten er 26 år. Risiko er at de som er etter 

videregående blir borte. Unge identitetsskapere er viktig. Ikke miste de når de er 19 år. 

• Hvorfor har Asker kommune kun støtte frem til og med 19 år, men alle andre har opptil 26 

år? 

• Ved studiestart, kutt, går inn i voksenlivet, ikke økonomisk uavhengig, hvis vi skal holde de i 

frivilligheten er det viktig med et tilskudd. 

• Speiderne faller utenfor aktivitetspotten. Opplever denne ordningen som håpløs. Vil heller at 

frivillighetspakken økes. 

• Mange møter. Aktivitespotten skorer høyest, men oppleves "håpløs" for speiderne. Ytterst få 

får positivt vedtak på søknad. Mange opplever frustrasjon, byråkrati. Opplever at det er 

umulig å søke. 

• Krever mer å søke flere steder, kan man samle flere tilskudd i samme ordning, heller øke 

denne. 

• Idretten og andre har ansatte, speiderne har ingen lønn. Viktig å få mest mulig i bånn for å 

treffe de mest sårbare. Det er hverdagsaktiviteten som er er de daglige møtene, de 

ressurssvake kommer her. 

• Veldig as å drive på denne måte, krevende å være frivillig. 

• Bør være en grense for hva man kan kreve av en frivillig. Sårbart å føle seg utnyttet. 

• Bytte navn på frivillighetspakken til grunntilskudd eller basistilskudd eller driftstilskudd eller 

hva som helst.Ellers er de helt fine. 

• Veldig bra ordning, Frivillighetspakken. For korps med voksne medlemmer. 

• Frist 1 april er aller best. Ettersom nesten ingen idrettslag har hatt årsmøte før 1 mars. Blir 

dobbelt arbeid når vi må «søke» to ganger. 



• Hodetilskudd også til voksne medlemsbasert. For de som ikke har barn de får jo ikke noe. 

• Frivillighetspakken kunne vært gradert- for eksempel fra 50000 til 150000. I Bærum har de 

mange andre tilskudd som samme gruppe kan søke på. 

• Hodetilskuddet er den viktigste støtten vi har. Burde vært tredoblet da vil andre tilskudd 

kunne reduseres. 

• Hodestøtten er den enkleste og viktigste støtten til frivillige organisasjoner 

• Tydeligere på at frivillighetspakken også er for voksne innbyggere. 

• mars er en dum søknadsfrist. Årsmøte er innen 31.mars. for idretten. 

• Veldig bra med frivillighetspakken. 

• Om frivillighetspakken skal virke utjevnende ift kostnadene må alle aktiviteter som er 

kostnadskrevende vurderes på lik linje. 

• Frivillighetspakken er liten, mer rapportering og dokumentasjon enn tidligere. 

• frivillighetspakken - veldig bra- for korps med voksne medlemmer. 

• Rettferdig, bør ha et fast beløp. 

• Viktig tilskudd, enkelt, ubyråkratisk 

• Hodestøtte- god ordning, enkelt og rettferdig 

• Hodestøtte; må økes fra barn-ungdom, gir "stabilt" tilskudd til frivilligheten. 

• Aktivitetspotten skårer høyest, men oppleves som håpløs for speidere. Ytterst få positive 

vedtak på søknader. Mange opplever frustrasjon, byråkrati. Opplever at det er umulig å søke. 

• Enkel søknadsfrist 

• Gjør det enkelt å være frivillig, - øk hodetilskudd - for å redusere behovet for å søke mange 

andre steder. 

• Tilskudd bør gis til og med 26 år som "resten av/mye av" annet offentlig tilskudd. 

• Frivillighetspakken burde kanskje vært "vektet" etter aktivitet. 

• Hvordan fungere dette for virksomheter på tvers av kommunegrenser? 

 

2. Utenforskap 

Hvordan bør en ordning være rigget for å hjelpe barn og unge i familier 

med lavinntekt? Retningslinjer, språk, søknadsfrister og rapportering 
 

• Svømme klubb: «Vi kan ikke spørre medlemmene våre om de ikke har råd, det må 

kommunen spørre om. Dessuten har vi altfor mange medlemmer til å kunne eller skulle 

følge opp noe sånt.» 

• Easyplay: Har nylig innført ‘gratis-knappen’ etter inspirasjon fra Frelsesarmeen. På sine 

hjemmesider har medlemmer mulighet til å melde seg ved å velge mellom tre 

alternativer ettersom hva de har råd til, enten kr 49,- i uka, kr 99,- i uka eller gratis-

knappen. Konseptet er basert på tillitt. 

• Speideren: De vanskeligste familiene/barn/unge nås enklest gjennom dagens 

støtteordning gjennom hodestøtte og frivillighetsstøtte i grunnmuren i støtten. De 

mener derfor at en større pott med midler bør gå til dette. 

• Ønske/forslag: Subsidierte billetter til kulturarrangement. 

• GUI: Utfordrende å spørre medlemmene sine, å finne hvem som har økonomiske 

utfordringer. Som frivillig i klubben er det utfordrende å stå i dette og håndtere GDPR. 

• Støtteordning for å søke om aktivitetsmidler. 



• Ett løsningsforslag: Legge opp til en ordning som Bærum har med Fritidsstipendet, der 

klubben søker på vegne av barn/familie. 

• Holmen TT: Veldig fornøyd med denne ordningen. På spørsmål om hvor mange de søker om i 

året, er det ca. 10 personer. 

• Asker Motorsportklubb hadde også erfaring med denne ordningen. Deres erfaring var 

derimot at det ble utfordrende når pengene kom inn på konto for så å skulle tas ut av 

kontoen – da ble det spørsmål rundt dette – som igjen synliggjorde at noen hadde 

utfordringer med å betale, og ved å være en så liten klubb som de er, så kunne man raskt 

tenke seg frem til hvem som har søkt støtte. For Asker Motorsportklubb blir denne metoden 

• Det kan tenkes at denne metoden ville ført med seg mye admin for de større klubbene og 

lagene i kommunen vår, som tross alt søker på vegne av mange titalls ila. året. 

- AIR: Ubyråkratisk, enkelt og tillitsbasert. 

- Forutsigbare og langsiktige ordninger som sørger for etablering for varige aktiviteter. 

- Innspill fra Sætre Graabein som kom på e-post i etterkant. Forutsigbarhet er jo et viktig 

stikkord. Vi må vite hva vi kan/skal forholde oss til og også hva vi kan forvente fra 

kommunen når vi gjør det. I dag er det søknadsfrist 4 ganger i året, vi søkte en gang (i 

oktober). Er det hensiktsmessig med 4 søknadsrunder? (jeg mener nei) Burde det være en 

egen søknadsprosess mot slutten av hvert halvår (f.eks innen 20. juni/20.  desember) 

løsrevet fra aktivitetspotten. Vi så hva som skjedde da vi sendte en stor søknad 

samlesøknad mot slutten av året, så ble beløpet så stort at det måtte spesialvurdering til – 

og vi har enda ikke fått svar. Bør det være en egen halvårlig pott – med tilskudd fra 

sosialbudsjettet? Hvordan klarer de å styre potten slik at den varer året ut? Fint med 

mulighet til å søke småting 4 ganger i året, større mer kompliserte greier bør holde en gang 

i året. Da er det lettere å styre rammene også. 

• Forutsigbare og langsiktige ordninger som sørger for etablering for varige aktiviteter 

• De vanskeligstilte familiene/barn/unge nås enklest gjennom dagens støtteordninger gjennom 

hodestøtte og frivillighetsstøtten. Grunnmuren. 

• Ubyråkratisk, enkel, tillitsbasert 

• Dette trenger vel ikke gå via foreningene? Vi kan jo ikke sjekke/skille fra "vondt" i vilje vs. 

faktisk øk. tilskudd 

• Bærum kommune har en veldig bra ordning med fritidsstipend. Her søker idrettslag på vegne 

av familier/barn direkte. Basert på tillit, 0 dokumentasjon, Gratisapp. Kommenter: kan virke 

stigmatiserende for medlemmet pga at pengene må innom idrettslagets regnskap. Hvis man 

f.eks. har 4 som får stipend kan vedkommende føle sg uthengt. Jeg likte AIA-tilskudd i Asker 

bedre. 

 

3. Aktivitetspotten -  

Innspill på retningslinjer, språk, søknadsfrister og rapportering 
 

• Inkludering øk. vanskeligstilte - Frist 1/1 er en dårlig dato. 

• Tilskudd til økonomisk vanskeligstilte MÅ i en egen ordning. Lær av Bærum. 

• Frister forslag: 1.2, 1.4, 1.6, 1.10 

• For faste frister x4, men vi har ikk alt klart (kostnader) så tidlig. 

• Ofte travelt i oktober - søke på våren - tidlig. 



• Ønsker litt fleksibilitet, alternativt å ….. (uforståelig ord…)"utvide" søknader nærmere 

arrangement ved behov. 

• Stønad i skoletiden.  Korps i skole/SFO. 

• Burde være egen ordning for foreninger som ikke er registrert i Frivillighetsregisteret. Uklar 

oversikt. 

• Kall den aktivitetstilskudd (ingen skjønner pott). 

• Uklare kriterier på potten. 

• Flytte frister for søknad: 1.2, 1.3, 1.9 og 1.10 

• Omstendelig prosess; 1.Søknad, 2. Bekreftelse på at vi vil ha pengene/at prosjektet skal 

gjennomføres 3. Rapport innen 3 mnd. Føles litt "overkoll" når vi fikk støtte i underkant kr. 

5000 til sykebåre. 

• Kurs i søknader. Og hva vi kan søke på. 

• Omstendelig søknadsprosess. Mye tid går til søknadsskriving. 

• Hvis man får tildelt en større % i en søknad, vil man kunne sende færre søknader. 

 

4. Tilskudd til Investeringer og vedlikehold finnes ikke for alle i dag, hvordan kan 

en slik tilskuddsordning se ut? 
 

• Ordningen bør være uavhengig av eierforhold 

• Damvokterboligen – 3 foreninger tar ansvar for bygget. 

• Eiendom skallsikring – grensesnitt hvem kan og skal gjøre hva. 

• Bør ikke være en forutsetning at foreningen er eier av anlegget/bygget.   

• Hurum Historielag – Vi ønsker å kunne søke om investeringsmidler for driftshus (låve – 

brannsikkerhet). 

• Modell for spleiselag til investeringer bør innføres (ref Nittedalsmodellen) 1/3 kostnadsdeling 

– lag, kommune, spillemidler. 

• Øke tilskudd til mindre idrettsanlegg - skaper mye aktivitet. 

• Fokus på å bevare det vi har. Egen ordning til drift og vedlikehold er viktig. 

• Til andre kommentarer; 

• Sjekke løsning Bærum kommune for driftstilskudd hvordan henger dette sammen med 

hodetilskudd. 

 

 

5. Tilskudd til lokaler, leie og driftstilskudd 
 

• Korps, konserter må avholdes i leide kommunale lokaler. Ønsker avklaring på om 

leiekostnader dekkes 100% for å hjelpe til i budsjett og planlegging. Vår erfaring er at 

konserter går i minus. 

• Kostnader til alarm/vekterselskap – foreninger har dyrt utstyr som må sikres. 

• Driftsstøtten til båter (vedlikehold + vinteropplag). 

• Tilskudd til kunstgressbaner, oppvarming (fjernvarme + gass). 

• Nedgang med totalt 20% på tilskudd til privateide anlegg, på et prøveprosjekt som skulle vare 

i 2 år. 100% år 1, og 80% år 2. 

• Strømtilskudd lysløyper. 



• Positivt tilskudd for oss som må leie lokaler for å få plass til alle medlemmer. 

• Tilskudd til drift av idrettsanlegg friidrettsanlegg, rulleskiløyper, etc. ref. eie/leie . 

• Søknadsfrist 1.mars er for tidlig. 

• «Bra for oss som leier anlegg». 

• Godt utgangspunkt, men ordningene trenger mer penger. 

• Mangel på forutsigbarhet for størrelse på tilskudd. 

• Strømtilskudd lysløyper. For allmennheten. 

• Tilskudd drift idrettsanlegg. Friidrett, rulleski som kunstgress 

• Tilskudd til månedsavgift alarmanlegg til idrettslag med dyrt utstyr (Asker motorsportklubb) 

 

6. Andre problemstillinger 
 

• Mangel på forutsigbarhet. 

• Tilskuddsordning for aktiviteter gjennom hele året. 

• Tilskuddsportalen.no må gjeninnføres - søkbare på tema, frister m.m. 

• Differensiere disse møtene for idrett og Kultur. Altfor ulike forutsetninger og skjevfordelinger 

til at denne møtet blir konstruktivt dessverre. 

• Frivilligheten må understøttes med ressurser som kjenner frivilligheten (ref. støtte til 

dirigenter i korps. Må også innføres i friluftsliv og idrett. 

• Hvis likt skal være likt - korpsdirigenter får støtte - gi også øk. støtte til trenere i idretten 

(holder treningsavgifter nede). 

• Hvor kan en søke om støtte til større/dyre instrumenter som eies av korpset for voksne 

medlemmer. 

• Langsiktighet + forutsigbarhet. 

• Støtte til arbeidsinnsats - ungdom - andre. 

• Støtte til økte kostnader for oppvarming av k.gress =gass. Hvor søke? 

• Hvordan utvikle Gjellum? Barnehage, grendehus, garderober ++, Aktører: GUI, Asker 

kommune Eiendom, Asker kommune Idrett og friluftsliv. 

• Frivillighet som har noe inntekt av  å leie ut lokaler. At ikke f.eks. innbyggertorg gir bort 

"gratis" leie, når leietaker har god økonomi. 

• Ønsker et fora/en kontaktperson i kommunen som kan bistå med å søke tilskudd hos flere 

organisasjoner og kommune om et prosjekt. 

• Forutsigbarhet og Informasjon. Det vedtas, men lite kommuniseres ut. 

 

Viser til møte om evaluering av tilskuddsordninger og direktør for medborgerskap sin invitasjon til å 

spille inn momenter for evaluering av tilskuddordningene, med frist 10. februar.  

Noen momenter fra idrettsrådet/idrettslagene innsendt av Asker Idrettsråd: 

• Asker idrettsråd ber om at tilskudd til mindre idrettsanlegg opprettholdes i sin form med 
mindre det kan sikres at formål og minimumsbeløp på 1,5 mill. inkorporeres i sin helhet i et 
utvidet tilskudd. 

• Asker idrettsråd ber om harmonisering av tilskudd til drift av kommunale og idrettslagseide 
anlegg iverksettes i tett dialog med partene i løpet av første halvår, slik at effekt gjøres 



gjeldende i 2023. Vi kan ikke være bekjent av å ikke komme i mål før i 2024. Det er for store 
forskjeller i dag! 

• Asker idrettsråd ber om at tilskudd til drift av kunstgressbaner harmoniseres i løpet av første 
halvår, slik at alle idrettslag med kunstgressbaner i løpet av inneværende år har samme 
avtaler/rammer å forholde seg til. Et moment i denne sammenheng er også idrettslagene 
som drifter «skoleanlegg», eksempelvis NÅIF. 

• Asker idrettsråd ber om at tilskuddsportalen.no gjeninnføres i kommunen i påvente av 
kommunens arbeid med å etablere egen løsning. Dagens løsning med lenker på nettsiden til 
andre lenker – uten søkemulighet og uten systematisering av frister er til forsvinnende lite 
hjelp for frivilligheten. Vi håper kommunen kan invitere frivilligheten inn i diskusjonen.  

• Tilbakemelding fra idrettslagene er unison: det viktigste tilskuddet er hodestøtten og man 
ønsker at denne øker vesentlig. Ved eventuell omfordeling er dette en viktigere støtte enn 
prosjektstøtte. Hodestøtte er forutsigbar, rettferdig og enkel å forholde seg til – dvs at man 
også gjør det enkelt å være frivillige. Det kan også settes krav fra kommunen om hvordan 
hodestøtten/deler av hodestøtten skal benyttes for å målrette en del tiltak (økonomisk 
inkludering, ungdomstilbud mm). Dette kan være en prosess å vurdere i samskaping med 
frivilligheten.  

• Det bør vurderes å endre søknadsfrist til tidligere enn 1. mai på aktivitetspotten. Dette 
spesielt med tanke på tilskuddsmidler inn mot sommer og mulighet for å planlegge aktivitet 
fra oppstart ny «sesong» til andre halvår. Disse planene legges som regel i april/mai og det er 
fordelaktig å vite hvorvidt man har fått tilsagn på prosjekter man ønsker igangsette.  

• Utstyrsintensive idretter bør vurdere på lik linje som andre «spesielle» organisasjoner ved 
tilskudd fra frivillighetspakken. Idretter som eksempelvis ridning og alpint er denne 
kategorien. 

• Hvilket tilskudd kan Asker rideklubb søke midler fra knyttet til dekking av festeavgift for tomt 
(ref. tidligere innspill til avdeling idrett og friluftsliv). 

• Tilskuddspotten skal (i ifølge kommentarer på evalueringsmøtet) nå det profesjonelle 
kulturlivet. Hvordan stiller dette seg i forhold det profesjonelle idrettslivet? Frisk Asker / 
Asker Fotball bør være berettiget tilskudd på samme vis. Legges til rette for dette? 

 

 

Tidligere formidlet: 

• «Vanskelig å strukturere arbeidet med søknader når det er så mange frister» (-) versus «Flott 
med frister gjennom hele året, så glipper man ikke» (+) 

• Vanskelig å vite hva man kan søke støtte til i aktivitetspotten idet den for mange er for 
generell. De er ønske om mer detaljer som relateres til tidligere tilskudd og kriteriene derfra. 
Et alternativ er å tydeliggjøre og eksemplifisere de ulike områdene man kan søke støtte til.  

• Ønsker egen ordning for tilskudd til aktivitetsstøtte (tilskudd til idrett for økonomisk 
vanskeligstilte. Til tross for gjentatte utsendelser med forklaring om endret praksis og 
oppfordring til å søke er det mange som ikke har skjønt at ordningen ligger under 
aktivitetspotten. Flere henviser til ordningen som Bærum kommune har og som flere 
idrettslag i Asker også opplever er veldig ubyråkratisk og treffer godt. 

• Ønsker at kommunen ikke ber om samme dokumentasjon flere ganger. 

• Ønske om at frivillighetspakken løses på annen måte. 

 


